
 I. kolo voleb proběhně ve dnech 13. a 14. ledna 2023
II. kolo (případné) se bude konat ve dnech 27. a 28. ledna 2023

Slovo starosty

Vážení a milí spoluobčané, milí přátelé,

dovolte mi, abych Vám úvodem poděkoval za projevenou důvěru ve volbách do obecního     
zastupitelstva a abych Vás, jako již tradičně, seznámil s tím, co je v našich Žichovicích nového.

        V minulém týdnu jsme obdrželi kladné rozhodnutí o poskytnutí příspěvku z fondu 
Životního prostředí na realizaci ČOV a kanalizaci v obci Žichovice a Vodovodního výtlaku z ÚV
do VDJ Žichovice. V měsíci lednu bychom měli předat stavbu firmě Berger Bohemia a.s..         
O dalších postupech a průběhu stavby, které se budou samozřejmě vyvíjet během stavby, Vás 
budu informovat.

        Proběhla kolaudace úpravy kotelny a výměny kotle v zámku v Žichovicích a následné připojení 
Mateřské školy Žichovice k této kotelně.  Ke konci září jsme zahájili provoz a doufáme, že  finanční 
náklady na topení budou nižší než
doposud.

        Dále máme zažádáno u Svazku
obcí Pošumaví o dotaci na čelní
nakladač. Na začátku prosince jsme
podepsali smlouvu s firmou
Swietelsky s.r.o. na realizaci
cyklostezky Žichovice – Hejná –
Velké Hydčice, započato by mělo
být v měsíci březnu. Nyní se ještě
v tomto úseku dokončuje čištění,
prořez a kácení stromů a jiných
dřevin.   Na podzim se podařilo
zkulturnit, hlavně vybílit, kapličku
sv.Vojtěcha směrem na
Nezamyslice.

        25.listopadu se uskutečnilo rozsvícení vánočního stromu před obecním úřadem. Vystoupení si 
tentokráte připravily děti z místní mateřské školy a pro nasátí adventní pohody poté vystoupila 
skupina Pakoně. 4. prosince se konala Mikulášská nadílka pro děti v naší hasičské zbrojnici. 
Odpoledne bylo pojato jako dětská diskotéka a nechyběl ani Mikuláš, čert a anděl, kteří „za 
básničku“ rozdávali dětem balíčky.  Veliké poděkování patří těm, kteří se zapojili do organizování 
akcí, stejně tak děkujeme všem účinkujícím.

        18.prosince od 15 hodin chystáme vánoční koncert Jiřího Langmajera st. se vzpomínkou na 
Karla Gotta v kapli sv. Aloise. Budeme se těšit na milé setkání.
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Zanedlouho nás čeká první kolo prezidentských voleb, je vyhlášeno na 13.1.2023 – 14.1.2023 a 
případné druhé kolo pak na 27.1.2023 – 28.1.2023.

Od února 2023 bude započat výběr poplatků (vodné, pes, komunální odpad).

Jménem svým i jménem obecního zastupitelstva blahopřeji všem jubilantům, kteří oslavili svá
kulatá životní výročí.

        Na závěr mi dovolte občanům znovu, jako vždy v závěru, popřát pevné zdraví, veselou mysl a 
klidné dny. Ať jsou Vámi strávené vánoční svátky plné lásky, štěstí, pohody a stanou se tak těmi 
nejkouzelnějšími chvílemi celého uplynulého roku.

Václav Hlaváč, starosta obce

Mateřská škola      

Co je nového ve školce?

V září jsme se sešli v plném počtu – to je 28 dětí (letos 17 dívek, 11 chlapců) a v obvyklém složení: 
ředitelka Marta Látalová, učitelky Eva Turková, Jaroslava Ježková a hospodářka Markéta Slunková. 
Pan starosta a paní Štěchová nás navštívili hned 1. září na naší kvetoucí zahradě a popřáli nám hodně
radosti a málo slziček.
        Sotva jsme poznali nové kamarády, začali jsme si užívat soutěží, her, malování, dlouhých 
vycházek. Několikrát jsme navštívili polytechnickou dílnu ve SŠ v Sušici a vlastnoručně jsme si 
vyrobili dřevěného ptáčka, hříbka i anděla. Vlakem jsme vyrazili do Horažďovic do Přírodovědné 
stanice na program Jablkobraní – na vlastní kůži jsme si vyzkoušeli, že výroba moštu je pěkná dřina!
Ani kultura nás neminula – divadla v Rabí i v Sušici jsme si s chutí užili! (do Rabí i z Rabí chodíme 
pěšky – jsme zdatní chodci).
        Několik týdnů jsme měli milou „návštěvu“ - na praxi u nás ve školce byla opět paní Vávra a 
Jituška Prokopová – moc pěkných věcí jsme se od nich naučili!
        I rodiče a učitelky se dozvěděli mnoho nového na školení k 1. pomoci a na semináři „Vedeme 
děti k bezpečnému chování na internetu.“
        Advent jsme přivítali vystoupením při rozsvěcování vánočního stromu, poté nás navštívil 
Mikuláš s andělem a knihou hříchů (čerta prý nechali v parku).
S dudačkou jsme si zahráli živý betlém, vyrobili jsme si vánoční ozdoby a ozdobili krásnou jedličku 
od pana školníka. Ježíška jsme lákali úspěšně – nadělil nám i programovatelné hračky nové 
generace! Zato besídku shlédnou rodiče jen virtuálně – bacily mají i letos převahu.

        Klidné vánoční svátky plné pohody a radosti z dětí a v novém roce hodně zdraví!

                                                                                                       Za kolektiv MŠ Eva Turková
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        Betlém nebo též jesličky je zobrazení scény narození Ježíše Krista. Ústřední téma je Svatá 
rodina, Panna Maria a svatý Josef v nuzném chlévě pečující o právě narozeného Ježíška, který leží 
na seně v jesličkách. Pastýři a orientální Tři králové přinášejí dary, scéna bývá doplněna i zvířaty 
(vůl, oslík, ovce i jiná) a také andělem provolávajícím „Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj 
lidem dobré vůle“.
         Pro vznik tradice jesliček – betlému – měla význam událost, která se stala v roce 1223. Tehdy 
pozval italský šlechtic Giovanni di Velita Františka z Assisi, aby strávil Vánoce na jeho panství. 
Budoucí světec si prý přál vidět, jak právě narozený Ježíšek leží na seně v jesličkách, a rozhodl se, že
tento výjev zobrazí. Vybral si  jeskyni na vrcholu skalnatého kopce u vesničky Greccio, kterou 
upravil jako kapli a uspořádal v ní výjev narození Páně. Sem pozval v noci 24. prosince vesničany    
z širého okolí. Když nastala půlnoc, rozezněly se všude zvony a kopec se míhal mnoha světly, jak si 
příchozí svítili na cestu pochodněmi. Když vystoupali k jeskyni, uviděli jesličky, oslíka a telátko. Při 
nich sloužil kněz mši a František četl úryvky z Lukášova evangelia, které jediné vypráví podrobněji 
o Kristově narození. 

Podle tradice byla tato událost nejen prvním „betlémem“, ale byla tu prý poprvé sloužena i půlnoční 
mše.                                                                                                                                   
        Betlémy jsou vytvářeny z nejrůznějších materiálů: dřevěné, keramické, papírové, perníkové aj. 
V některých místech je i tradice živých betlémů, kde postavy představují živými lidmi. 
V dnešní době se stalo tradicí dělat betlémy i v menších městech a obcích. A ve fantazii a výběru 
materiálu se meze nekladou.

      „Krásný adventní čas a nový rok ať nám přinese jen úsměv na tváři. „
                                                                                                                       Markéta  Čabrádková     
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Mladí hasiči – TURBOŠNECI

„Chceš se naučit a zažít něco nového a  
zajímavého? Tak neváhej a přijď mezi nás!“ 
      
 Přijmeme do svého kolektivu nové členy. Učíme 
se vázat uzly, značky, trénujeme. Během roku se 
účastníme soutěží, hry Plamen.
        Zažijeme také spoustu legrace, sjíždíme řeku 
Otavu a také pomáháme
v obci.

                                      Turbošneci
                                   

Betlém jako vánoční tradice

         Když se řekne Betlém, asi se většině z nás vybaví lidové jesličky rozmanitých podob z 
nejrůznějších materiálů. Původně nešlo o hračku, ale o připomínku zásadních okamžiků křesťanství 
spojených s narozením Ježíše v městě Betlémě v Izraeli. 
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Základní škola

Milý čtenáři,

Začátek školního roku rychle utekl, čas nám neskutečně běží a my už si užíváme adventní čas
a těšíme se na vánoční svátky. 

Dovolte nám, abychom zde shrnuli uplynulé tři  měsíce, které jsme spolu prožili ve škole.
Hned po úspěšném zahájení školního roku a rozkoukání ve školních lavicích se naši žáci zúčastnili
plaveckého kurzu v Sušici. Žáci jezdili velice rádi a také udělali veliké pokroky v plavání. Všichni si
odnesli na památku „mokré vysvědčení“.  Samozřejmě jsme navštívili  nejen sportovní akce, ale i
kulturní.  Žáci  zavítali  do  kina  a  zhlédli  projekci  o  magickém Senegalu.  Navštívili  Gymnázium
Sušice, kde studenti gymnázia hráli známé pohádky Čertova nevěsta, Otesánek a Mrazík. Nejvíce se
dětem líbil program s dudačkou paní Novotnou, kde se dozvěděli staré zvyky a tradice i ty, které už
se běžně nedodržují. Zazpívali si  vánoční koledy za doprovodu paní Novotné na dudy. Nicméně
největším zážitkem bylo, když se žáci převlékli do kostýmů a vytvořili živý betlém. V pondělí 5.12.
nás navštívil Mikuláš, anděl i čerti, ale nebojte se, jako každý rok i tento odešli čerti bez přírůstku do
pekla. Žáci dostali balíček plný ovoce, ale i něčeho dobrého na zub. Pro naše prvňáčky si Mikuláš
připravil odměnu v podobě pera, protože už jsou velmi šikovní v psaní a na psaní perem se už velmi
těšili.  V listopadu  přijel  Mgr.  Žižka  z Psychologicko  –  pedagogické  poradny  s preventivními
programy. 1.  a 3.  ročník měli  program s názvem: Třída plná pohody,  4.  a  5.  ročník – Zvládání
obtížných situací.  V druhém pololetí  nás navštíví  ještě jednou s programem Práce se strachem a
chybou pro 2. ročník. 

V  lednu  nám končí  dotační  program Šablony  3,  díky  kterému  děti  absolvovaly  zábavné
projektové dny, nakoupily se notebooky a tablety, které se hojně používají při výuce a žáci zdarma
navštěvovali  badatelský,  anglický  a  čtenářský  klub.  Nyní  jsme  úspěšně  zažádali  o  dotaci  z
operačního programu JAK, z čehož máme velkou radost. Získaných téměř 400 000 bude během tří
let využito na inovativní vzdělávání žáků (zejména projektové dny) a na vzdělávání pedagogů.

        Troufám si říci, že za tři měsíce jsme toho zažili a zvládli spoustu. Je potřeba zmínit, že došlo i
k personálním změnám, kdy se změnila třídní učitelka pro 1. a 3. ročník. Třídní učitelkou se stala
Mgr.  Petra  Machníková.  Zároveň  jsme  přivítali  do  řad  pedagogů  novou  posilu  Mgr.  Alžbětu
Kononovovou,  kterou  tímto  vítáme  v naší  škole.  Paní  učitelka  Kononovová  se  ujala  výuky
anglického jazyka ve 3. ročníku, pracovních, výtvarných činností ve všech třídách a čtení/psaní ve 2.
ročníku.  

         Na závěr bychom Vám chtěli popřát za celý kolektiv ZŠ Žichovice, ať se všechna starost zruší,
ať zavládne pokoj v duši. Co bolelo, ať se zhojí, co těšilo, ať se zdvojí… 

Krásný celý nový rok, plný lásky, pohody a štěstí.

kolektiv ZŠ Žichovice
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